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 Bakalářská práce je věnována problému vzájemného působení pobaltských 

národů a Rusů žijících na území Lotyšska a Litvy. Autorka zkoumá historická 

specifika vzájemných vztahů mezi Ruskem a pobaltskými státy. Zvláštní pozornost 

věnuje otázce možnosti získání občanství a postavení ruského jazyka v Lotyšsku a 

Litvě. 

 Studentka prokázala dovednost pracovat s elektronickými i tištěnými prameny. 

Pro práci je charakteristické široké využití různých zdrojů informací a časté citace. 

Zájem o danou problematiku, jakož i svědomitost autorčina je zřejmá. 

 Pro prezentaci statistických údajů týkajících se např. počtu rusky mluvících 

občanů žijících v uvedených republikách nyní a žijících tam ve chvíli rozpadu SSSR 

by pro lepší názornost bylo vhodné použít grafy. Grafy vyjadřující procentuální vztahy 

mezi různými údaji obsaženými v práci by pomohly lépe uspořádat material a učinily 

by práci názornější. 

 Hovoříc o kulturních akcích, nazývá autorka různé festivaly, jež se konají na 

území Litvy a jsou spojeny s ruskou kulturou, ale bohužel její pozornosti unikly 

podobné festivaly v Lotyšsku (“Jurmala”, “Nová vlna”). 

 V práci je uveden zajímavý fakt, že v žádném z pobaltských států neexistuje 

vysoká škola, která by připravovala učitele pro školy s ruským vyučovacím jazykem. 

Na s. 65 autorka hovoří o tom, že na začátku XIX. století byla na Vilniuské univerzitě 

založena katedra ruského jazyka, literatury a historie. Bylo by zajímavé zjistit, zda tato 

tradice pokračuje a také na kterých vysokých školách jsou v pobaltských státech 

katedry ruského jazyka. 

 Věřím, že mé připomínky a doporučení studentka zohlední v diplomové práci, v 

níž, jak sama říká, bude dále rozpracovávat toto téma. 
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